
10. februára 2009 sa uskutočnila prednáška s dobrovoľníkom UNICEF Martinom Jaroňom.  
 

Názory a postrehy detí z 5. S 

  
Laura Kontošová: Martin J. bol perfektný. Film, ktorý nám ukázal, bol veľmi dojemný. Určite 

by som chcela pomôcť tým deťom v Ugande. Veľmi dojemné príbehy o deťoch, ktorým umreli 

rodičia na AIDS. Ja by som to teda psychicky nezvládla. Urobila by som čokoľvek, aby som 

im pomohla.                                          

  
Boris Kráľ: Hneď, ako sa s nami Martin privítal, porozprával nám trochu o UNICEF-e, kde sa 

vyťažené korunky posielajú a na aké účely slúžia. Potom nám pustil video z osady v Ugande, 

bolo to veľmi dojímavé, skoro mi vyhŕkli slzy do očí. Dokonca tam bolo, ako jeden 13-ročný 

chlapec bol hlavou rodiny. Podľa mňa sú však tieto deti veľmi zručné, vynaliezavé a nápadité, 

pretože si napríklad sušia veci na streche, lebo vedia, že slnko na ňu páli a je horúca a robia si 

pohár z tekvice. Po dopozeraní videa sme sa začali hrať, mali sme sa chytiť rukami a potom 

rozpliesť. Neskôr malo byť na zemi šesť nôh a sedem rúk, bola to sranda. Nakoniec sme sa 

hrali, že šijeme rifle, každý robil nejakú prácu – ja som prišíval pekné nášivky. Potom sme sa 

všetci odfotili a venovali Martinovi šáločku BellAmos.  

                                                                                                 

Adam Figura: Pán Jaroň určite veľmi zapôsobil na deti. Ten film, čo nám pustil, sa mi nepáčil, 

lebo mi bolo ľúto tých detí. Páčilo sa mi však, ako vie Unicef týmto deťom pomôcť. Hry boli 

úžasné, do všetkých som sa zapojil. Chcel by som, aby Unicef ešte raz prišiel na našu školu. 

  
Terezka Mazuchová: Pán Martin bol veľmi sympatický. Hry, čo s nami hral, boli výborné. No 

film sa mi nepáčil, bol veľmi smutný o deťoch, ako trpeli a nemali rodičov.    

                                                                 

 Filip Maťovčík: Páčilo sa mi to, a myslím, že je správne pomáhať deťom v Ugande. Veľmi sa 

mi páčil film a aj aktivity, ktoré sme robili s Martinom 

Jaroňom.                                                                                      

  

Jakub Ferdinand Kráľ: Bolo to dobré, akurát mi bolo ľúto tých ľudí z Ugandy. Aj tie hry sa 

mi celkom páčili. Martin bol super. Chcel by som ten modrý gomnbík. S tými deťmi je to tam 

veľmi nespravodlivé. 

                                                                                                                           

  
 Názory a postrehy detí zo 6. S 

  
Dominik Gajdoš: Mne sa to páčilo. Bolo mi ľúto však toho chlapca, ktorý utiekol zo Sudánu. 

A zmenilo to môj názor na tú krajinu. Určite to poviem mojim rodičom, aby tam dali nejaké 

peniaze. My na Slovensku si nevieme predstaviť život bez rodičov. A pre nich je to základ 

života. Naše Slovensko by malo pomáhať a nie vykorisťovať ľudí. Keby aspoň tie peniaze 

poslali do tých krajín, kde to potrebujú. 

                                                                                                                               

Branimír Kraker: Film, ktorý nám Martin pustil, bol veľmi poučný. Bol o tom, ako si ľudia 

pomáhajú. V Ugande boli sebestační ľudia, no majú tam AIDS, maláriu, nemajú tam autá, je 

tam fakt dosť zle. Školy sú tam len vďaka Európskej únii. Je tam aj sucho a nedostatok vody. 

Deti sa starajú o deti. Ten ujo nám to prednášal výborne. Bolo to super. Ľudia sú tam celkom 

rozumní. Deti tam chcú chodiť do školy a to je krásne. Nikto sa tam nebije a to je skvelé. Treba 

tam investovať ešte 25 000 dolárov, aby sa postavil dom, a to je pekné. Unicef je výborný, lebo 

pomáha ľuďom, ktorí žijú v Afrike a v chudobnejších krajinách. 



  
Duško Kovačka: Páčilo sa mi, ako nám Maťo prezentoval o Unicef-e a ako sme sa hrali. Bolo 

mi ľúto tých detí, ako žijú bez rodičov a chodia po vodu. Najviac mi bolo ľúto tých troch malých 

detí – tých dvoch chlapcov a dievčaťa. Ale všetci tam boli šikovní, aj tí chlapci, ktorí predávali 

stoly. A páčila sa mi tá teta, ktorá postavila jedáleň pre tie deti. Ale ja by som asi nezvládol 

navariť pre 8000 detí. Ja by som im prial taký život, ako máme my. Aby mali dosť pitia, jedla 

a oblečenia.      

                                                                                       

Kristínka Krupcová: Síce bol film veľmi smutný, ale páčil sa mi. Unicef pomáha, ako môže. 

Bolo tam super, aj sme sa zahrali zaujímavé hry.       

Jakub Rusnák: Maťo bol v pohode. Mne sa zdalo, že viacerým deťom bolo tých detí ľúto. (čo 

sme pozerali tých černochov, ako tam žijú). Mne sa to páčilo.           

Róbert Kováč: Bolo tam dobre. Páčil sa mi ten film a aj hry, čo sme sa hrali. Ten pán nám 

hovoril zaujímavé veci.    

Michal Rapšík: Bolo to super. Mám dobrý pocit, že sa pomáha 

deťom.                                                     

Lucia Guráňová: Páčilo sa mi, ako sme sa hrali. Bolo to veľmi zábavné. Aj ten film bol dobrý, 

aspoň sme mali možnosť vidieť, ako to tam chodí. Ale tie podmienky pre život sú tam fakt 

veľmi zlé. 

Jakub Fedák: Film bol dobrý, priam vynikajúci, taktiež výklad, komunikácia a rôzne hry. 

Martin Malčák: Nepáčil sa mi ten film, lebo som videl, ako tie deti a ľudia trpia, bolo to strašné. 

Inak všetko hodnotím pozitívne  

Adam Pohánka: Film bol dobrý. Na hrách som sa zabával. Bolo to 

dobré.                                                         

  

Názory a postrehy detí zo 7. S 

  
Róberta Kutlíková: Aké mám pocity? Bola tam zábava, lebo sme tam robili rôzne veci, aj sme 

sa hrali, aj sme sa rozprávali a pozerali. Maťo nám pustil 30 minútové video o deťoch 

v Ugande, ako tam žijú. Bolo to hrozné. Veľa detí tam nemá rodičov, o niektorých sa stará 

rodina alebo nejaké opatrovateľky. Deti tam chodia do školy a jedine tam sa poriadne najedia. 

Jeden 13-ročný chlapec sa stará o rodinu. Tvoria ju on, jeho mladší brat, 4-ročná malá sestrička. 

Po vodu chodia každé ráno, ale vyzerá ako voda s blatom. Po dopozeraní filmu sme sa 

rozprávali o tom, načo slúži Unicef. Je to organizácia, ktorá pomáha deťom, ktoré to veľmi 

potrebujú. Zbierajú pre nich veľa peňazí, napríklad aj cez projekt, do ktorého sa zapojila aj naša 

škola: Škola priateľská k deťom. Potom sme sa hrali takú hru. Maťo nám povedal, že máme 

mať na zemi 11 nôh a 7 rúk. Ďalej sme boli výrobcovia džínsov, ale ja som bola dozorkyňa 

a bola to zábava. Maťo nám povedal, koľko zarábajú tí ľudia, ktorí to vyrábajú a všetci, ktorí 

sa na tom podieľajú. A čo sa mi páčilo? Tak určite to bolo to, ako nám hovorili o ľuďoch 

a deťoch, a najmä o deťoch a ako sme pozerali to video. A Maťo bol naozaj super spoločník 

pre mňa celé 2 hodiny. Som rada, že sme tam mohli byť.  

Matúš Juraj Martinček: Bolo to veľmi poučné. Je skvelé, že Unicef pomáha ľuďom, ktorí si 

nemôžu sami pomôcť. Sú to dobrí ľudia. Maťo nás veľmi poučil, zabavil a bol 

milý.                                                                             

Kristína Legerská: Môj názor na Unicef je veľmi kladný. Keď som videla deti v Ugande, bolo 

mi do plaču. Tie deti boli bez rodičov a je mi ich ľúto. To, čo museli všetko prežiť, ma veľmi 

dojalo. Podľa mňa, Unicef týmto deťom pomáha, aby boli aspoň trochu šťastné. Veľmi dobrou 

formou nám ukázali, ako sa žije v Ugande. Dúfam, že naša škola vyzbiera veľa peňazí pre deti, 

ktoré túto pomoc potrebujú.                                          



Lukáš Majerčík: Pri pozeraní filmu a týchto chudobných ľuďoch mi bolo veľmi 

ľúto.                                          

Katarína Hroboňová: V utorok k nám prišiel ujo Maťo z Unicefu. Prišiel nám porozprávať 

o deťoch z Ugandy. Najprv nám ukázal video, ako tam deti žijú. Keď som videla tie deti, bolo 

mi ich veľmi ľúto. Nemali čo jesť a ani vodu nemali. Oblečenie dostávajú od dobrovoľníkov, 

ktorí im ho posielajú. Práve táto organizácia pomáha týmto deťom. Na konci prednášky sme sa 

zahrali s ujom Maťom hru. Bola s ním zábava, aj keď som veľmi ľutovala tie deti z filmu. Práve 

kvôli takýmto deťom si rozmyslím, či dám zbytočne peniaze na drahé veci alebo prispejem 

deťom, ktoré nemajú čo do úst.  

 Dominik Farbák: Veľký dojem som mal z videa, keď som si uvedomil, ako žijeme my a ako 

oni. Oni musia chodiť kilometre pre špinavú vodu, zatiaľ čo my urobíme päť krokov pre čistú 

vodu. Ja som mal odmalička ťažký život, ale nikdy som nebol na tom tak zle ako títo ľudia 

v Afrike. Ja im veľmi rád pomôžem akýmkoľvek spôsobom. Nemám rád ľudí, ktorí sú takí, že 

keď sa majú oni dobre, život ľudí, ktorým je horšie, ich nezaujíma. Ďakujem Unicefu za 

objasnenie života ľudí, ktorým je horšie a za ukážku toho videa.    

Lenka Búchalová: S Martinom sme strávili veľmi príjemné dve hodiny. Páčilo sa mi všetko, 

aj Martin mal k nám veľmi pekný prístup, snažil sa nám vysvetliť zmysel Unicefu a čo pre nich 

vlastne robia. Páčilo sa mi, že aspoň niekto si všimol problémy okolo nás, čo sa v tom dnešnom 

pokazenom svete vlastne deje. Preto som sa rozhodla, že ho budem podporovať a nejako 

pomáhať svetu afrických detí, ktoré žijú v takýchto strašných podmienkach. Som  

POĎAKOVANIE 
Srdečne ďakujeme Ing. Zuzane Čačovej, manažérke UNICEF pre školské programy, Martinovi 

Jaroňovi za super prezentáciu, všetkým ľuďom, ktorí patria k UNICEF a našej pani riaditeľke, 

ktorá má srdce otvorené pre všetky deti a vždy podporí dobrú vec. Veríme, že v každom dieťati 

zanechalo stretnutie s Martinom Jaroňom nejaké pocity, či už z filmu, z tvorivých hier a zo 

samotného stretnutia a veríme, že s UNICEF budeme spolupracovať aj naďalej. Už teraz sa 

tešíme na Modré gombíky. Sledujte pravidelne našu informačnú nástenku UNICEF, kde nájdete 

vždy aktuálne informácie. Zároveň ďakujeme žiakom 7. S triedy, ktorí spolu s pánom učiteľom 

Jankom Baranom vyrobili na hodine technickej výchovy schránku UNICEF na peňažné 

prostriedky.  

Veľká vďaka všetkým.  

Mgr. Zuzana Vaváková 
 


